
 
Referat til skolebestyrelsesmøde mandag d. 16.11.2020 

kl. 18.15-20.45 på afd. Søndre 

 

Afbud: Tina 

Referent: Dorthe Rohwer 

 

 

 Godkendelse af dagsorden  
 
Godkendelse af referat   
5 min 

Godkendt 
 
Godkendt 
Referaterne fra de sidste to foregående møder er ikke blevet 
underskrevet.  
 
I sidste referat manglede der et ’ikke’ i en sætning under punkt 5. 
Det er nu sat ind. Her vist med kursiv: 
Der er positive ting ved at skifte SB-medlemmer løbende, for så 
tabes ikke så meget fælles viden.   

 

 

1 Fra Elevrådet 
v. elevrådsmedlemmer  
10-15 min 

Elevrådet deltog ikke i dagens møde.  
 

2 Principper og politikker 
Udvalgte drøftes for evt. 
justering. 
”principper for skolehjem-
samarbejde” 
v. formanden 
30 min 

Det mest presserende er principper for skolehjem-samarbejde. 
Den består af både kan og skal områder indenfor feltet omkring 
skolehjem-samarbejde. 
Fokus i dag er på elevplaner, pkt. 6 i princippet. Et af målene er, at 
elevplanen udarbejdes minimum 1 gang årligt og indgår som en 
del af orienteringen om elevens udbytte af undervisningen.  
 
Samtalerne er udskudt, og elevplanen skal ligge færdig senest 
februar 2021 på afd. Søndre.  
Det ville være rart, at der kom en generel udmelding til 
forældrene om status på efterårets samtaler, der er af denne 
grund er blevet forsinkede.  
 
Klasseforældrerådenes inddragelse i planlægningen og afholdelse 
af forældremøder blev drøftet, da det ikke helt passer til 
nuværende praksis. Tanken har været at sikre, at 
forældremøderne er vedkommende og relevante for målgruppen, 
nemlig forældrene.  Beslutning: Der ændres ikke i ordlyden. 
 
Vedr. pkt. 4 kommunikation ml. skole og hjem: Digital 
samarbejdsportal ændres til Aula, for ikke at skabe forvirring 
herom.  
I handleplanen hertil står der noget om træffetider. Det udgår.  
 
Ledelsen går tilbage i maskinrummet ift. konkret praksis om 
afvikling af skolehjemsamtalerne.  



 
Der vil fremover blive tilbudt én skolehjem-samtale og en mere 
efter ønske/behov fra skole-hjem. 
 
Princippet redigeres og sendes ud.  

3 Elevfravær og forældres 
kommunikation herom 
Skal helst foregå i Aula. 
Fortsættelse af drøftelse. 
v. skoleleder 
20 min.  

Ift. GDPR skal kommunikationen foregå i aula og ikke på sms, 
Messenger. Det er svært ift. gældende praksis.  
 
Der er en oplevelse af, at lærerne rammer flere forældre på sms 
og derfor oplever tættere og hyppigere kontakt. 
 
Sygdom er særlig følsom oplysning og dermed i strid med GDPR.  
Spørgsmålet er, om dokumentationen er i orden, når der ligger 
kommunikation på flere medier?  
 
I Stenderup er der et forældreønske om, at det foregår med sms. 
Fraværet registreres i KMD. 
 

 Cirkulæret er meget specifik omkring proceduren ift. fravær.  
 Kravene er ret massive som skole at leve op til. Spørgsmålet er, 
hvor dokumentationen ligger, og hvor/hvordan den samles. 
  
Der er flere uløste problemstillinger:  
Udfordringen ligger i praksis, hvor sygefraværsmeldingerne 
hyppigst tilgår kontaktlæreren, som også hyppigst foretager 
fraværsregistreringen, når denne har klassen. 
Hvis forældrene skriver til en lærer, der er syg. 
Muligheden for at ringe og melde sit barn syg – i så fald skal der 
laves et notat. 
 
Hvad kan arbejdsgangen ved sygdom være? 
Er det muligt at lave klassegrupper i aula, så en gruppe af lærere 
alle kan se en besked fra forældrene? 
 
Det aftales, at ledelsen går i proces med, hvordan 
fraværskommunikationen ml. skole/hjem kan foregå i praksis 
gennem aula. Der arbejdes hen imod, at det kan træde i kraft ved 
næste skoleårs start.  
 
 

4 Bodens fortsatte drift 
v. skoleleder 
30 min. 

Et lukket punkt vedr. boden på afd. Søndre. 

Bodens udbud har SB tidligere arbejdet med. Med de 

forestående økonomiske besparelser er der en udfordring i, at 

der er en stor udgift på driften af boden, pt. i størrelsesordenen 

¼ mill.  

Medarbejderen er kommet med en langtidssygemelding på min. 

2 måneder grundet en kronisk sygdom. 



 
På Vardeegnen findes et firma, der entrerer med skolemad. Det 

hedder: Go’ mad til børn. Vestre har denne ordning, og det er 

den, vi pt. entrerer med over en periode på 3 mdr. Herefter 

skal det evalueres fra begge parters side. Der skal nemlig helst 

være en ordre på 30 bestillinger om dagen.  

Derfor er sagen den, at boden lukkes, så der ikke går midler fra 

kerneopgaven.  

Elever fra 7. årgang er med inde over den praktiske del ift. 

udbringning af maden.  

Den ekstra finte kunne være, at Stenderup også kunne komme 

på den ordning.  

Bestyrelsen havde følgende kommentarer hertil: 

Ros, at der blev handlet så hurtigt på elevrådets forslag fra 

sidste møde samt at der hurtigt blev fundet en løsning på 

baggrund af sygemeldingen.  

Hvad er status på bestillingerne nu? Hvornår bliver det leveret?  

Hvordan serveres det? Skal børnene selv have bestik med? Der 

kunne være behov for yderligere kommunikation til forældrene 

om, hvordan det foregår og hvornår på dagen.  

Kan 0.kl. blive en del af boden/denne bestilling? I så fald skal 

det meldes ud til forældrene. 

Det er op til 60% økologi. Fedt.  

Menuerne kan ses flere uger frem.  

Hvad vil der ske, hvis den nuværende ordning ikke kan 

fortsætte? Så har vi en ny situation, hvor der i så fald må findes 

en ny tredje løsning, der ikke koster ¼ mill.  

Mad og måltidspolitik foreligger, og vi har en udvalgsformand, 

der har inviteret sig selv på besøg ift. det. 

Der er fokus på, at vi på sigt gerne vil beholde vores på skolen i 

løbet af skoledagen.  

Pt. er der to udleveringssteder. Når der ikke er corona, vil det 

kunne udleveres fra boden. 

Informationen, der er sendt ud til Søndres forældre på den nye 

ordning, sendes ud til bestyrelsen i teamsmappen. 

  

5 Valgperioder? 
4 år eller 2+2år? 
Beslutning 
v. formanden 
20 min  

Valgperioder har været drøftet på sidste møde.  
Søren har dykket ned i, hvad der har været praksis ift. valget 
2018. 
 
Spørgsmål:  
Hvad ift. suppleanter? Er det ift. hver afdeling? 



 
Juridisk er USFO en helhed 
Suppleantperioden er kun for 2 år. 
Pt. er der 1 suppleant til bestyrelsen. Det tjekkes, der op på via 
skoleforvaltningen/Børge Larsen. 
 
Konkret forslag på forskudt valg forelagt og drøftet.  
Problemstilling: Hvad gør man, hvis en fra 4-års perioden 
fraflytter?  
Vigtigt, at vi ikke tømmer bestyrelsen for historik og viden hvert 
4. år. 
USFO’en dækker børnehave og SFO. 
 
Der er i bestyrelsen ikke enighed om at gå over til forskudt valg.  
Går ind for forskudt valgt: 3 personer 
Går ikke ind for forskudt valg: 2 personer 
Neutral: 4 personer 
 
Forslaget sendes forbi skoleforvaltningen. Har han en anke hertil, 
tages det op på næste skolebestyrelsesmøde.  

 

6 Opfølgning økonomi 
Økonomisk prognose 
v. skoleleder 
10 min 

Økonomiopfølgning på hovedkonti vist uden opsparing. 
Der er overordnet balance på de store budgetter.  
Udgift på legeplads til G-klasserne kommer.  
Prognose siger pt. at vi ender i ca. +300.000 kr.  

 

7 Meddelelser  
• Formanden  
• Afdelingerne i 

almendelen 

• Specialafdelinger  
• SFO og USFO  
• Ledelsen 

5 min 

Intet fra formanden. 
 
Corona: status er, at der 1 smittet medarbejder. Der er en del 
nære kontakter. 2 børn er smittede.  
Sdr. Omme er ramt på overbygningen. Billundskolen er ramt. 
Det relaterer sig til minkfarme og kulturskolen.  
Den internationale skole i Billund er helt lukket ned i 14 dage. 
Vi oplever, at folk håndterer det fornuftigt.  
På centeret har der været bekymringer. Vi holder os til de 
gældende vejledninger. 
Der er pt. ikke noget, der rører sig på Vestre. Ukendt, hvordan 
det forholder sig på Privatskolen.  
I Campus er der 1 smittet elev nu.  
 
I næste uge er der personalemøde for pædagogiske 
medarbejdere, hvor fokus bl.a. er på Skole-Ol.  
 

8 Evt.  
Herunder punkter til kommende 
møde 
10 min 

Aula og lektiebogen: bruges det?  
I 3. klasse afd. SØ anvendes det.  
Det anvendes på mellemtrinnet og i 3. klasse på afd. ST. 
Det kunne være optimalt, at det blev en kultur på Lynghedeskolen 
og blev implementeret helt fra 0. kl.  



 

 

 

Kommende møder: 

December        mandag 7.12. kl. 18.15-20.45                           afd. Søndre 

Januar  mandag 18.1.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

Marts               mandag 15.3.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

April   mandag 19.4.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

Maj                  mandag 17.5.  kl. 18.15-20.45 afd. Stenderup 

Juni   mandag 21.6.  kl. 18.15-20.45 afd. Søndre 

 

 

 

_______________________                                                    _________________________ 

 René Brændstrup                                                                       Jeanett Hye 

 

______________________                                                        ________________________ 

Janni Matthiassen                                                                        Dorthe Meier 

 

______________________                                                         ________________________ 

Margit Schröter                                                                             Kenneth Horsbøl 

 

_______________________                                                       ________________________ 

Tina Folsach                                                                                    Gitte Barkholt 

Fordelen er, at det giver en kæmpe overskuelighed og overblik. 
Punktet tages med tilbage i maskinrummet/til ledelsen. 
 
Punkter til kommende møder:  
SFO-survey – status. Der er i mellemtiden poppet en købt 
tilfredshedsundersøgelse op på skole og SFO i Billund Kommune, 
som behandles på næste møde. 
 

9 Eventuelle personsager  
 

Forhold omkring boden er en lukket sag indtil videre. 
 

Elevrepræsentanter deltager ikke i punktet 
 

   



 
 

_______________________                                                       ________________________ 

Benny Madsen                                                                              Bente Wutborg  

 

_______________________                                                        ________________________ 

Elevrepræsentant                                                                          Elevrepræsentant 

 

_______________________                                                        __________________________ 

Dorthe Rohwer                                                                               Søren Rahbek 


